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Verslag van de jaarlijkse 

Algemene Statutaire Vergadering 

d.d. 17.02.2024 

 

 

 

 
 

 

De vergadering, gehouden in hotel Ter Elst, Kattenbroek 1 in 2650 Edegem werd voorgezeten 

door de heer Garnier Alain, voorzitter, bijgestaan door de leden van het Bestuursorgaan: 

 

Bestuurders: 

 

De heren   Crauwels Peter 

   Vansnick Rudi 

   Vanden Eynde Gunther 

   Vercruysse Erik 

   Schoevaerts Guido  

   De Valck Dirk 

De dames   Vanbroeckhoven Monique 

   Tessier Griet 

 

Afwezig:   Segers Gino 

    

Functionarissen: 

  

Secretaris: 

Mevrouw De Poorter Heidi  

 

Sporttechnisch Coördinator: 

De heer Pennoit Tim 

 

Mevrouw Mariska Diddens VIV medewerkster 
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Overeenkomstig de oproepingsbrief werd de agenda afgehandeld 

08:00uur:  Opname aanwezigen 

 

09.00 uur:  Algemene Statutaire Vergadering 

 
1. Welkomstwoord  door voorzitter – A. Garnier 

2. Aanwezigheden door secretaris – H. De Poorter 

3. Ontslag en aanvaarding van clubs door secretaris – H. De Poorter 

4. Aanvaarding verslag ASV 2023 door voorzitter – A. Garnier 

5. De administratie in de PFV door administratief directeur – P.Crauwels 

6. Sport in de PFV door sportief directeur –  R. Vansnick 

7. Financieel verslag door administratief directeur – P.Crauwels 

8. Kwijting van het boekjaar 2023 door administratief directeur – P.Crauwels 

9. Budget – 2024 door administratief directeur – P. Crauwels 

10. Verkiezingen  door voorzitter – A. Garnier 

11. Uittredend dhr. Hombroeckx Jean Paul 

12. Verkiesbaar mevr. Tessier Griet 

13. Verkiesbaar dhr. Vercruysse Erik 

14. Verkiesbaar mevr. Vanbroeckhoven Monique 

 

10.00 uur PAUZE 

 

1. Uiteenzetting Axoclub   door de heer – N. De Souter 

2. Verkiezingsuitslag door voorzitter verkiezingscommissie – Dirk De 

Conick 

3. Tucht- en Beroepscommissie  door voorzitter tuchtcommissie – D. Thaler  

4. Scheidsrechterscommissie   door voorzitter VCSC – H.Hillen  

5. Academische zitting:  

      uitreiking diploma’s S2C 

6. Slotwoord door voorzitter – A.Garnier 

 

12.00 uur: Aperitief voor alle deelnemers 

            

13.00 uur: Einde aperitief en start lunch voor de mensen die betaald hebben. 

       

 

AANWEZIGHEIDSLIJST 

Provinciale Raden 

De heren  Hillen Herman Provinciaal adj. Directeur sport PFV Antwerpen 

 Willemsem Frans Provinciaal penningmeester PFV Antwerpen 

 Bulcke Roger Provinciaal recreanten PFV Antwerpen  

 Mannaerts Jan provinciaal bestuurslid PFV Limburg 

 Maurissen Ivo provinciaal bestuurslid PFV Limburg 

 Desloovere Wim provinciaal jeugdverant. PFV Oost-Vl. 

 Verstricht Paul provinciaal bestuurslid PFV Oost-Vl. 

 Minnaert Patrick provinciaal verant. wintercomp. PFV Oost-Vl. 

 Bilquey Jean-Marie provinciaal verant. scheidsrecht. PFV Oost-Vl. 
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De dames Suykerbuyk Nicole provinciaal bestuurslid PFV Antwerpen 

 Jacques Sonia provinciaal damesverant. PFV Antwerpen 

 Van De Wiele Monique provinciaal damesverant. PFV Oost-Vl. 

 Hereman Yolande provinciaal secretaris PFV VBBH 

 Descendre Bieke  provinciaal penningmeester PFV VBBH 

 Beunekens Hilde provinciaal damesverant. PFV Limburg 

 Vandoninck Monique provinciaal evenementen PFV Limburg 

 De Coster Fabienne provinciaal secretaris PFV West-Vlaanderen 

 

 

Tuchtcommissie 

De heer Thaler Didier 

 

 

Genodigden 

De heer De Souter Nico - Axoclub 

De heer  Borré Reinold - erevoorzitter PFV 
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Volgende effectieve leden met stemrecht waren aanwezig: 

 

Clubs 

   

01-002 Mistral voorzitter Van Den Steen Luc 

  secretaris Dal Christophe 

01-003 Haeseveld voorzitter De Visscher Christel 

01-006 Alosta voorzitter Van De Meerssche François 

  bestuurslid De Laender Marleen              

01-007 Zelzate voorzitter De Ghouy Carine 

  bestuurslid Adams Rina 

01-008 Patijntje voorzitter Thibau Marina 

  secretaris Van Acker Rita 

  sportleider Verkerke Dennie 

01-009 Apollo voorzitter Mertens Laurent 

  secretaris Meert Dirk 

01-010 Stekene voorzitter Braem Rudy 

  secretaris Callebaut Sonia 

01-012 Reynaert secretaris De Belie Dries 

  bestuurslid De Loose M. Christine 

01-014 Verbroedering sportleider Bilquey Jean Marie 

  secretaris De Geest Jeanine 

01-017 Chapoo secretaris Vermeire Kevin 

  penningmeester Wynant Nele 

01-036 Oudenaarde secretaris Debouverie Alex 

01-037 Terheiden secretaris Van Melkebeke Danny 

  betstuurslid Declercq Christian 

01-039 Donkmeer voorzitter Facchin Tino 

   

 

02-001 Kontich voorzitter Matthijs Raymond 

  secretaris Maes Florent 

02-002 Meerosa bestuurslid Degeeter Monique 

  voorzitter Peeters Marc 

02-003 Lint voorzitter Tielemans Geert 

  sportleider Scheerens Stefan 

  secretaris De Vos Eddy 

02-004 Aartselaar secretaris Averals Jean  

  voorzitter Van Hoyweghen Jean 

02-005 Niel bestuurslid Praet Magda 

  sportleider Praet Michael 

02-006 De Evers sportleider Mostmans Guido 

  secretaris Robyn Jeanninne 

02-007 Duffel voorzitter Van Sanfoort Dirk 

  secretaris Rooman René 

02-008 De Lindepet voorzitter DeWeerdt Freddy 

  sportleider Cavens Jozef 

02-009 Lier ledensecretaris Venus Rudi 

  voorzitter Eddy Marien 

  penningmeester De Coninck Dirk 
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02-010 Technico secretaris Verschueren Francine 

  Betsuurslid Somers Chantal 

02-011 Rozemaai secretaris Pigmans Guillaume 

02-012 Molenbos bestuurslid Tielemans Mariette 

  voorzitter De Bruyne Joris 

02-013 Mol secretaris Luypaerts Jozef 

  bestuurslid Jeruzalem Marc  

02-014 Herentals secretaris Hennebert Rudy 

  voorzitter Van Hove Marc 

02-017 Bernardus sportleider Van Puyenbroeck Peter 

  penningmeester Ibens Walter  

02-019 Putse  secretaris De Wit Andreas 

  penningmeester Theyskens Paul 

02-020 Markdal secretaris Illegems Bert 

  bestuurslid Weerts Nancy 

02-021 Wijnegem secretaris Peelman Yvonne 

  bestuurslid De Bie Jos 

02-022 Mercurius voorzitter Verhoeven Robert 

02-024 Boom voorzitter De Wachter Jean 

  secretaris Mampaey Marc 

02-026 Hemelhof voorzitter Roelants Eric 

 

 

03-001 Olympia secretaris Eggermont Pascal 

03-002 Sparrendal voorzitter Leenders Jacques 

03-003 Kelchteren  sportleider Wijnen Jos 

  penningmeester  Billen Christian 

03-004 Hasselt voorzitter Luyten Joannes 

03-007 Boekt secretaris Quetin Gert 

  bestuurslid Daniels Irene 

03-008 Genenbos voorzitter Claes Benjamin 

  secretaris Steyvers Rene 

03-009 De Berk secretaris Mignon Erik 

  bestuurslid Smets Guy 

03-011 Zig-Zag secretaris Reynders Andre 

  penningmeester Schuermans Chris 

03-012 Pelter voorzitter Antonissen Charel 

  Secretaris Jamers Elly 

03-013 Horizon  voorzitter Gos Willy 

03-014 Genk voorzitter Vanschoonbeek Dany 

  secretaris Hendrikx Marleen 

  bestuurslid Kerkhofs Sonja 

03-15 PC 13 Tongeren secretaris Fastré Josianne 

03-020 InterLommel  secretaris Serroeyen Annita 

  sportleider Mannaert Jan 

03-021 Oetervallei voorzitter Hendrikx Joseph 

  secretaris Maurissen Ivo 

  bestuurslid Hendrikx Iréne 

03-023 Sint-Truiden bestuurslid De Meyer Bart 

  bestuurslid Smets Jean Pierre 
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03-028 Terbiest bestuurslid Guilliaums Bruno 

  bestuurslid Sterken Betty 

03-030 Bocholter secretaris Sevens Henri 

  penningmeester Franken Paul  

03-032 Fenix secretaris Lelièvre Stefaan 

  penningmeester D’Exelle Johan 

 

 

04-001 Wemmel secretaris Louis Brigitte 

  sportleider Maton Patrick  

04-003 Tienen voorzitter Gravensteyn Rudi 

  Secretaris Sterckendries Hervé 

04-004 Esseghem  secretaris Rodrigues David 

  sportleider Lams Heidi  

04-005 Beersel secretaris Giraldo Maithé  

04-007 HAP Oka voorzitter Vermeeren Marcel 

  secretaris Haeck Rudiger  

04-010 S.P.E.M. voorzitter Lim Antoine 

  penningmeester Vanhalle Greet 

04-011 De Blockskes voorzitter Van Mulders Hildegard 

  secretaris Chretien Frederik 

04-018 De Valkerij bestuurslid Dillen Marc 

04-020 Vilvoorde voorzitter Thielemans Christiaan 

  secretaris Reyniers Carine 

04-025 Dilbeek secretaris Demeyere Dirick 

04-031 Kerkom voorzitter Gilis Benjamin 

   

 

05-001 Kortrijk voorzitter Deweerdt Franky 

  secretaris Szczudlinski Gwladys 

05-005 De Gulden Kamer secretaris Callebert Filip 

  penningmeester Verwilst Luc 

05-007 De Bevers secretaris Demeulemeester Dirk 

  bestuurslid Peirlinck Ghislaine 

05-009 Oostende voorzitter Dhondt Rudy 

  secretaris Van Muylder Carine 

  bestuurslid De Coster Fabienne 

05-010 Okapi voorzitter De Rore Karel 

  secretaris Tanghe Els 

05-018 Poperingse PK secretaris Vandenbilcke Bart 

  Bestuurslid Coffyn Jolien 

05-022 De Bouchon secretaris Griet Tessier 

  Secretaris Vandenberghe Ludo 

05-036 Jeanne d’Arc  voorzitter Barbieux Gery 

  sportleider Opstaele Raymond 

05-039 Leiemeers voorzitter Slosse Freddy 

  sportleider De Wael Eddy 

05-041 De Rotse voorzitter Deruyck Jean-Luc 

  Sportleider Derudder Giovanni 
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Volgende stemgerechtigde leden waren vertegenwoordigd door: 

 

01-005 Schorpioen volmacht aan Verbroedering 

01-011 Heirnis volmacht aan  KP Mistral 

01-016 Lokeren volmacht aan Haeseveld 

01-022 Hof Ter Burst volmacht aan Reynaert 

01-024 Moeskroen volmacht aan Chapoo 

03-006 OPEC volmacht aan Olympia 

03-024 Maaseik volmacht aan Zigzag 

04-006 Singel volmacht aan De Blockskes 

04-034 Rode volmacht aan PC Vilvoorde 

05-004 Den Akker volmacht aan De Gulden Kamer 

05-008 Gullegem volmacht aan Nieuwpoort 

05-015 De Zeemeermin volmacht aan  De Bouchon 

05-017 Blankenberge PV volmacht aan Oostende PC  

05-023 Koksijde volmacht aan Okapi 

05-026 De Vuurtoren volmacht aan De Bevers 

05-032 Den Oosthoek volmacht aan Jeanne d’arc indoor 

 

Volgende stemgerechtigde leden waren afwezig: 

 

02-030  De Rode loop 

05-016 Nieuwpoort 

 

Volgende toegetreden leden waren aanwezig: 

 

04-037 Teekbroek 

 

Volgende toegetreden leden waren niet aanwezig: 

 

01-029 De Vrienden 55+ 

01-033 C.O.C. Ronse 

01-035 ’t Duvelke 

01-041 Torenhof 

03-022 Meldert 

03-029 De Venne 

03-033 Royal Hasselt Yachting Club 

04-023 De Ziener 

04-027 Affligem 

04-028 Oetingen 

04-030 Leuven 

04-032 Halse Kummels 

04-033 Da Pippo 

04-035 Den Egger 

04-036 Pastoar Munte 

05-021 Lissewege 

05-030 Les Pastis 

05-034 Wijnendale 
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05-038 Petanque Club Ricard 

05-040 Molenzicht 

 

01. Welkomstwoord        Alain Garnier 

 

Beste Bestuurders, 

Vooraleer deze ASV aan te vangen wens ik met één minuut stilte te beginnen voor de 

dierbaren die ons in de loop van het verlopen jaar ontvallen zijn. 

Dank U, 

Van harte welkom aan alle bestuurders. Vanwege ons bestuursorgaan en ons 

personeel  wensen we jullie een voorspoedig 2024 waar gezondheid, gezelligheid en petanque 

plezier mogen primeren. 

 

 

02. Aanwezigheden           Heidi De Poorter 

De opname van de aanwezigheden gebeurde bij het binnenkomen van het gebouw. 

 

De federatie telt 112 clubs waarvan 91 stemgerechtigden en 21 recreanten clubs. 

Vandaag zijn 89 stemgerechtigde clubs aanwezig waarvan 16 clubs vertegenwoordigd zijn met 

volmacht. 1 recreantenclub was aanwezig en 20 recreantenclubs zijn niet aanwezig (dit is geen 

verplichting).  

 

De vergadering kan geldig doorgaan. 

 

03. Ontslag en aanvaarding van clubs  Heidi De Poorter 

Tijdens het voorbije jaar kreeg het BO ontslagen van clubs binnen en vroegen 1 Oost-

Vlaamse club, 2 clubs uit Vlaams-Brabant en 4 clubs uit West-Vlaanderen een 

(her)aansluiting bij de federatie aan.  

 

Oost-Vlaanderen: 

Ontslag:   PC Actief Beveren (rec) 

   PC Petankt (rec) 

   PC Gent (comp) 

Aanvaarding:  PC Torenhof (rec) 

 

Antwerpen: 

Ontslag:  nihil 

Aanvaarding:  nihil 

 

Limburg: 
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Ontslag:  nihil 

Aanvaarding:  nihil 

 

Vlaams-Brabant: 

Ontslag:  nihil 

Aanvaarding:  Pastoar Munte PC (rec) 

   Petanque Teekbroek (rec) 

West-Vlaanderen: 

Ontslag:  nihil 

Aanvaarding:  Poperingse PK (comp) → heraansluiting 

   Petanque Den Oosthoek → heraansluiting 

   PC Molenzicht (rec) 

   PC De Rotse (comp) 

    

 

04. Aanvaarding verslag ASV 2023             Alain Garnier 

Alle clubs en bestuurders kregen een exemplaar van het jaarverslag toegestuurd.  

In navolging van artikel 11 van de statuten, en aangezien wij geen schriftelijke opmerkingen 

ontvingen, worden de notulen van de algemene vergadering van 18 februari 2023 door de 

algemene vergadering goedgekeurd. 

 

05. De administratie in de PFV    Peter Crauwels 

Geachte ere-voorzitter, 

Voorzitters, secretarissen en volmachtdragers van de aanwezige clubs,  

Geachte leden van het bestuursorgaan,  

Beste provinciale verantwoordelijken, 

Geachte genodigden, 

 

Op mijn beurt heet ik jullie graag van harte welkom op deze algemene statutaire vergadering 

van de Petanque Federatie Vlaanderen.  

Naast het beoefenen van onze heerlijke en geliefde sport, hoort bij het reilen en zeilen van een 

sportfederatie ook heel wat administratieve werklast, soms tot in de letterlijke zin van het 

woord. We beseffen maar al te goed dat ook van jullie vaak heel wat verwacht wordt. 

 

Ik neem jullie graag mee door het administratieve jaar 2023. 

 



Verslag AV 17/02/2024  Pagina 11 

 

 

Het afgelopen jaar werd op verschillende terreinen hard gewerkt. Als federatie zijn we 

onderdeel van 2 grotere gehelen. Langs de ene kant hebben we het Belgische verhaal, langs 

Vlaamse kant zitten we onder de koepel van het VIV.  

 

Op Belgisch niveau was er heel wat werk aan de winkel. De statuten werden door de Vlaamse 

collega’s opgemaakt, het intern reglement werd door ons uitgewerkt, budgetten opgesteld en 

er werd een selectiemethodiek vastgesteld. Hoewel de statuten van de Belgische Petanque 

Federatie in maart klaar waren, zijn ze tot op heden nog niet correct ingediend door onze 

Waalse broeders. Een goed huwelijk bestaat dan ook uit 2 gelijkwaardige partners en er zal 

opnieuw hard gewerkt moeten worden om het vertrouwen te herstellen. Onze Vlaamse 

vertegenwoordigers doen er in elk geval hun uiterste best voor om de continuïteit van de 

werking te kunnen blijven garanderen. 

 

Op Vlaams niveau zijn we al verschillende jaren lid van de Vlaamse organisatie voor 

Internationale Volkssporten. Dit is een organisatie voor de sportieve vrijetijdsbesteding, een 

door Sport Vlaanderen erkende en gesubsidieerde koepelfederatie. Dankzij dit lidmaatschap 

komen jullie, als clubs van de PFV, bij vele steden of gemeenten in aanmerking voor 

stedelijke of gemeentelijke subsidies. We zijn er ons van bewust dat de administratieve 

rompslomp vaak tegenhoudt om een aanvraag in te dienen. Toch zouden we een warme 

oproep willen doen om jullie hier niet van te weerhouden. Dergelijke financiële injectie kan 

jullie club en werking vooruithelpen. Indien jullie twijfels hebben, of de steden/gemeenten 

stellen vragen waarop jullie geen antwoord weten, aarzel dan zeker niet om ons secretariaat te 

raadplegen. 

Daarnaast hebben onze clubs in het verleden enkele keren de kans gehad om van extra’s te 

genieten vanuit Sport Vlaanderen. Denk hierbij maar aan de “Noodsubsidies Corona”, of de 

recentelijke subsidies voor clubs door de energiecrisis. Bij beide subsidiemogelijkheden 

kregen we enkele aanvragen binnen van onze clubs, echter zijn er ook hier heel wat clubs die 

geen aanvraag indienden. Dames en heren, doe dit in de toekomst gerust. Ons lidmaatschap 

bij de VIV kan jullie op deze manier vooruithelpen. Ook de provincies en de federatie konden 

dit jaar rekenen op de steun van het VIV. Zo konden we de federatie en alle provincies 

voorzien van nieuwe banners, vlaggen, roll-up-banners en podiumbanners. Daarnaast konden 

de provincies die nood hadden aan nieuw ICT-materiaal een bestelling plaatsen via het VIV. 

 

De PFV is een door Sport Vlaanderen erkende sportfederatie. Om deze erkenning te krijgen 

en te behouden moet de PFV aan enkele voorwaarden voldoen. Een opsomming hiervan zou 

te ver leiden, maar graag zoom ik even in op het beleidsplan.  

Het beleidsplan is een vierjaarlijks document waarin de federatie haar visie, strategie en 

volledige werking weergeeft. 

Binnen het bestuursorgaan, maar ook daarbuiten werken we voortdurend om onze federatie 

vooruit te brengen, het beleidsplan is daarbij een handige leidraad. Momenteel situeren we 

ons binnen de olympiade 2021-2024. 2024 is dus een belangrijk jaar om vooropgestelde 

doelstellingen verder te verwezenlijken en het huidige beleidsplan af te werken.  

Als we naar dit huidige plan kijken, kunnen we alleen maar vaststellen dat er heel wat werk is 

verricht: 

• Op gebied van digitaliseren, organiseren we de kampioenschappen niet alleen digitaal, 

ook de wintercompetitie is volledig geautomatiseerd. Eveneens werd 

ledenadministratie opnieuw onder handen genomen. 
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• Qua jeugdwerking is de federale scoutingcel uitgebouwd. Regelmatig zal u op 

activiteiten of competities mensen van deze cel tegenkomen. Ook de jeugdwerking 

organiseerde de afgelopen jaren weerom een meerdaagse selectie-stage. 

• Op het niveau van communicatie werd ons magazine volledig gedigitaliseerd. 

Opleidingen kwamen er dan weer voor scheidsrechters en de start-2-coach. Dit alvast 

met een mooie lichting nieuwe vrijwilligers. 

• Onze werking kreeg een heuse make over. Het dagelijks bestuur verdween en werd 

opgeslorpt door het bestuursorgaan. Meer schouders maken de werklast draagbaar. 

• Op competitief en recreatief niveau bleven de ideeën niet uit, maar tot een concrete 

uitwerking kwam het alsnog niet. In het volgende beleidsplan moeten we hier zeker de 

nodige aandacht aan besteden. 

  

2024 is dus ook het jaar waarin we ons zullen voorbereiden op de volgende beleidsperiode. 

Zowel het voltallige bestuursorgaan als de onderliggende commissies brainstormen waar er 

aandacht moet aan besteed worden in het volgende plan. We gaan hier zeker niet over één 

nacht ijs. We willen vooruit met onze federatie. De afgelopen periode maakten we reeds een 

sterkte-zwakte-analyse en inventariseerden de beleidsuitdagingen. Deze zullen liggen binnen 

volgende thema’s: 

 

• Het aantrekken van nieuwe spelers en clubs. 

• Een hoger niveau van samenwerking en taakverdeling binnen het bestuursorgaan en de 

commissies. 

• Inzetten op een goede sportieve structuur voor dames-, heren- en jeugdwerking. 

• Kwalitatievere opleidingen voorzien voor scheidsrechters en trainers. 

• Een betere samenwerking met en tussen de provincies. 

• Een verdere gelijkvormige digitalisering. 

• Het verzorgen van een goede en efficiëntere communicatie. 

• Een beter en sneller werkend tuchtorgaan. 

• Het opfrissen van onze beeldvorming met betrekking tot leeftijdscategorieën en 

gebruik van alcohol en drugs. 

• Het behouden van onze financiële gezondheid op korte en lange termijn. 

• En last but not least, een blijvende kwalitatieve dienstverlening kunnen handhaven. 

 

Het is nu aan ons om hier concrete acties uit te zuiveren om zodoende een duidelijke leidraad 

te ontwikkelen. 

 

Ook op provinciaal niveau bewoog er veel. Ongetwijfeld hebt u gemerkt dat na de vorige 

algemene vergadering heel wat nieuwe gezichten opdoken. Niet minder dan 26 nieuwe 

bestuurders werden aangetrokken binnen de provincies. De meeste van hen zijn aan hun 

proefjaar bezig waarna ze geëvalueerd worden door het betreffende provinciaal bestuur. Het 

bestuursorgaan van de PFV neemt de uiteindelijke beslissing of een kandidaat al dan niet 

effectief wordt. Met deze manier van werken hopen we meer kwaliteitsvolle mensen te 

kunnen aantrekken en behouden binnen onze provinciale organen. 

 

Verder wil ik het nog even hebben over het aanpassen van de statuten aan het Wetboek voor 

Vennootschappen en Verenigingen. Vzw’s kregen iets meer dan 4 jaar de tijd om de statuten 

aan te passen aan de nieuwe wetgeving. Intussen is de deadline verstreken, deze lag op 1 
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januari 2024. De Petanque Federatie Vlaanderen heeft vastgesteld dat heel wat clubs nog niet 

in orde zijn met deze verplichting. We willen jullie dan ook met aandrang vragen om dit 

alsnog zo snel als mogelijk in orde te brengen. Dit om jullie te behoeden voor verdere 

gevolgen. De wet legt een theoretische, onrechtstreekse sanctie op namelijk: de leden van het 

bestuursorgaan die de statuten niet tijdig hebben aangepast aan het nieuwe wetboek zijn 

persoonlijk en hoofdelijk aansprakelijk voor de schade geleden door de vereniging of door 

derden ten gevolge van de niet-nakoming van deze verplichting.  

 

Er zijn heel wat instanties die jullie kunnen helpen bij het in orde maken van jullie statuten. Ik 

denk hierbij bijvoorbeeld aan het Vlaams studie- en documentatiecentrum voor vzw’s en de 

Vlaamse Sportfederatie. Er worden modelstatuten aangeboden die eenvoudig aan te passen 

zijn aan jullie club. Wanneer jullie vragen hebben, kunnen jullie ook steeds terecht bij ons 

secretariaat. Het personeel zal jullie maar al te graag trachten verder te helpen.  

 

Als u de goedgekeurde statuten nog moet opsturen naar de griffie, dan raden wij u aan om dit 

aangetekend te doen, zodat u een bewijs heeft van de datum van ontvangst door de griffie. 

Voor het neerleggen van statuten, om welke reden dan ook (wijziging statuten, wijziging 

bestuur,…), gelden er trouwens sinds kort enkele nieuwe voorschriften. Deze werden 

opgenomen in een nieuwe omzendbrief. We hebben getracht de voornaamste wijzigingen en 

een werkwijze tot neerleging van de statuten op te nemen in een document. Dit document kan 

u terugvinden in het mapje dat u aan het begin van deze vergadering kreeg. Verder kan u het 

overzicht ook terugvinden op onze website.  

 

Dan nog 2 kleine puntjes: 

Enkele jaren geleden maakten we voor het ledensysteem van de PFV de overstap naar Iclub. 

Later is jammer genoeg gebleken dat dit geen ideaal programma is en de samenwerking met 

het bedrijf zeer stroef loopt. Hierdoor hebben we beslist om terug te komen op deze 

beslissing. Vanaf dit jaar zullen we gebruik maken van Axoclub om ons ledenbeheer op te 

volgen.  

Sinds enkele maanden zijn we dit systeem aan het testen met enkele testclubs. We willen deze 

clubs dan ook hartelijk bedanken voor hun engagement en medewerking. Vanaf maart 2024 

zal de volledige uitrol van Axoclub gebeuren naar al onze clubs toe.  

 

Om de overgang vlot te laten verlopen en duidelijke ledenkaarten te kunnen aanleveren willen 

we aan de verantwoordelijke van het ledensecretariaat binnen jullie club vragen om voor elk 

lid een profielfoto op te laden. Straks krijgt u hierover van Nico meer informatie. 

Er wordt ook gevraagd om in de week van 26 februari t/m 3 maart 2024, omdat in deze week 

de import zal gebeuren van iClub naar het nieuwe ledenprogramma Axoclub. 

 

Wat de lidgelden betreft hebben we zéér goed nieuws voor jullie en de leden. Deze zullen 

voor het seizoen 2024-2025 ongewijzigd blijven. Dit wil zeggen dat een jeugdlid 11 euro, een 

recreant 16 euro en een competitief lid 40 euro zal betalen.  

 

Tot slot wens ik de mensen die ons secretariaat bemannen te bedanken. Heidi, Mariska en 

Tim, hartelijk dank voor de fijne samenwerking het afgelopen jaar. Daarnaast ook dank aan de 

mensen van het bestuursorgaan en de provinciale werkingen. Jullie staan steeds kosteloos ter 

beschikking van onze federatie. Als laatste wil ik ook jullie, de clubbesturen, bedanken. Dag 

en nacht staan jullie paraat om onze clubs zo goed en kwaad als mogelijk te leiden. 1000 maal 

dank voor die duizenden uren inzet. 
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Bedankt voor jullie aandacht! 

 

06.  Sport in de PFV                   Rudi Vansnick 

 
Geachte ere-voorzitter, 

Voorzitters, secretarissen en volmachtdragers, 

Geachte leden van het bestuursorgaan, 

Beste provinciale verantwoordelijken, 

Geachte genodigden, 

 

Graag wil ik jullie op mijn beurt van harte welkom heten op onze jaarlijkse vergadering. 

 

Als nieuwe directeur sport was het enerzijds een uitdaging om mijn voorganger op een 

waardige manier op te volgen, anderzijds een geruststelling te kunnen rekenen op de steun 

van mijn collega’s in het bestuursorgaan. 

 

Onze petanquesport kent, net als andere sporten, verschillende facetten en onderdelen 

waarvan ik hierna een aantal met jullie zal overlopen.  

 

Jeugdwerking. 

Alain heeft op de ASV van 2023 in zijn uiteenzetting reeds aangegeven dat werk diende 

gemaakt te worden van een betere jeugdwerking. Gedurende het voorbije jaar werd getracht 

de begeleiding van onze jeugd op een hoger niveau te brengen. Zelf heb ik tijdens zendingen 

in het buitenland mogen ervaren dat nog heel wat werk nodig is om resultaten te boeken. Ook 

tijdens het 4-federatietornooi bleken onze speelsters en spelers onvoldoende opgewassen 

tegen de buitenlandse jeugd. Eén lichtpuntje: onze miniemen wisten zich wel bij de beste te 

plaatsen, dus toch hoop voor de toekomst. 

 

Om het niveau te kunnen verbeteren werd de scoutingcel verder uitgewerkt en op diverse 

tornooien en kampioenschappen werd analysemateriaal verzameld over de prestaties van onze 

jeugd. Deze gegevens zullen we in 2024 verder analyseren om op een gepaste manier de 

opleiding en trainingen te verzorgen. Met de aanwinst van 33 Start-2-Coachers kan onze 

jeugdcommissie rekenen op de nodige versterking bij de trainingen en andere activiteiten. 

Alvast een dikke proficiat aan de 33 S2C-ers, zij zullen vandaag hun diploma in ontvangst 

nemen.  

 

De jeugd in onze wintercompetitie. 

In de  tabel (die u nu te zien krijgt) zitten het aantal jeugdspelers/-speelsters die in de 

competitie 2023-2024 actief zijn. 

 

Provincie In competitie beloften Totaal % 

Antwerpen 15 23 38 65,22 

Brabant 17 28 41 60,71 

Limburg 7 17 23 41,18 

Oost-Vlaanderen 22 67 81 32,84 

West-Vlaanderen 16 37 40 43,24 

Totaal 77 172 223 44,77 



Verslag AV 17/02/2024  Pagina 15 

 

 

 

Eén provincie steekt hier boven de anderen uit: Antwerpen. Met 65% van de jeugd in 

competitie mogen we spreken van een succes. Anderzijds zien we dat in Oost-Vlaanderen in 

totaal 81 jeugdspelers een licentie hebben doch slechts 33% ervan deelneemt aan de 

competitie. Het maakt ons duidelijk dat we nog een hele weg af te leggen hebben om onze 

jeugd op een waardevolle manier aan het werk te krijgen in de competitie. 

 

In de komende maanden zullen we, in nauwe samenwerking met de clubs en de ouders, de 

nodige structuur trachten uit te werken. Het is de betrachting om in elke club een 

jeugdverantwoordelijke te hebben die samen met de provinciale verantwoordelijke de 

werking binnen de provincie zullen uittekenen. Ook de samenwerking met scholen staat hoog 

op onze prioriteitenlijst. 

 

Dameswerking. 

Net als bij de jeugd werd beslist om meer aandacht te besteden aan de dameswerking. De 

neerwaartse beweging in het aantal ploegen in de Vlaamse damescompetitie in de voorbije 

jaren geeft duidelijk aan dat er nood is aan extra inspanningen. In verschillende provincies 

werd dan ook gestart met damestrainingen, die geleidelijk aan in aantal deelnemers toeneemt. 

Ook hier zijn de Start-2-Coachers zeer nuttig. 

 

Tijdens het jaarlijkse interprovinciaal damestornooi merken we op dat de 5 provincies erin 

slagen om volwaardige ploegen op te stellen en een spannend tornooi te leveren. Onze 

scouters hebben ook hier actief meegewerkt. De conclusie was vooral een zwakke pointage, 

een aandachtspunt voor de komende trainingen, ook bij de jeugd. Tijdens dit tornooi werd een 

nieuw element getest: vervanging tijdens de aan de gang zijnde ronde. Dit werd zeer 

enthousiast onthaald en zal kunnen toegepast worden tijdens de komende 

interclubkampioenschappen.  

 

Recreanten. 

Vorig jaar werd de recreantenwerking onder handen genomen. Binnenskamers hebben we 

diverse pistes bekeken om meer recreanten onder de vleugels van de PFV te krijgen. Geen 

eenvoudige zaak temeer diverse andere structuren ook petanque in hun aanbod hebben. Het 

invoeren van de regel dat recreanten tot 2 maal mogen deelnemen in de competitie heeft 

aangetoond dat recreanten, mits ze de voeling krijgen met het competitieve, de overstap naar 

competitief lid willen zetten. 

Specifieke regionale projecten zoals het zomertornooi in groot Ninove bewijzen dat 

competitieve en recreatieve leden samen kunnen aantreden en tijdens de finale er een mooi 

feest van kunnen maken. Dergelijke projecten zullen we dit jaar in diverse gemeenten en 

steden ten uitvoer brengen, in nauwe samenwerking met de sportdiensten. 

Hoe dan ook, we zullen de nodige inspanningen leveren om ervoor te zorgen dat recreanten 

bij PFV meer dan welkom zijn.  

 

Competitie. 

Zowel in de wintercompetitie ‘22-‘23 als in de huidige wintercompetitie kunnen we stellen 

dat er geen noemenswaardige punten naar voor komen. Door de digitalisering slagen we erin 

om uitslagen en klassementen van provinciale, Vlaamse en nationale competities snel en 

accuraat te verwerken. Meestal zijn tegen 21.00 uur alle uitslagen online beschikbaar. Onze 

Waalse collega’s hebben eveneens het nut van onze oplossingen opgemerkt en zowel de 

Waalse federale als de Luikse provinciale competitie is nu volledig op ons digitaal platform 

uitgerold. Goed voor zo’n 300 wedstrijdbladen per week. 
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Het integreren van recreanten in de competitie (2 maal) heeft positieve resultaten opgeleverd: 

meer dan 80 recreanten hebben in de voorbije 3 maanden de overstap gemaakt naar een 

competitieve licentie. Hiermee wordt aangetoond dat bepaalde keuzes gemaakt door ons 

bestuur vruchten afwerpen, hoe klein ze ook mogen wezen. We blijven inzetten op een brede 

deelname in de competitie voor zoveel mogelijk leden. 

 

Kampioenschappen. 

Een luik waar we zeker en vast meer aandacht moeten aan besteden zijn de 

kampioenschappen. De analyse van de voorbije Vlaamse en Belgische kampioenschappen 

heeft ons aan het denken gezet. De digitalisering van de verwerking van de 

kampioenschappen zijn zeer goed verlopen en werden door iedereen geapprecieerd. 

Duidelijkheid over het verloop was dan ook het resultaat. 

Wat ons wel zorgen baart, zijn de uitspattingen die zich regelmatig voordeden tijdens 

sommige kampioenschappen. Het is alom bekend dat alcohol aanleiding geeft tot gedrag dat 

niet echt thuishoort in de sport. Andere sporten hebben reeds eerder alcohol verbannen uit hun 

competities. 

De gevaren die gepaard gaan met dit gedrag zijn niet te onderschatten, een petanquebal kan 

aanzien worden als een “kogel” en kan ernstige verwondingen veroorzaken. Een reden om 

toch even stil te staan bij gevaren en het is steeds beter te voorkomen dan te genezen. 

 

Als ik ‘s morgensvroeg spelers zie, nog voor de start van een kampioenschap, met één of zelfs 

2 pinten in de hand dan moeten we ons de vraag durven stellen: hoort dit thuis in onze sport? 

Wat is het imago dat we aan buitenstaanders geven? Wat denken ouders hiervan? Meermaals 

heb ik  moeten vaststellen dat ouders afhaken en hoor ik hen vertellen: “hier hoort mijn zoon 

of dochter niet thuis”. Een eerste ernstige reden om het alcoholgebruik/-misbruik een halt toe 

te roepen. 

 

En als we dan ook nog moeten vaststellen dat bepaalde personen op de vuist gaan met 

tegenstanders, officials of andere aanwezigen dan is de maat vol. Deze gevallen hebben ons 

ertoe aangezet om maatregelen te treffen om deze situaties te vermijden. Een alcoholverbod 

drong zich dan ook op. In Frankrijk en Nederland is dit reeds langer van toepassing en 

niemand stoort zich daar ook verder aan. 

 

We aanhoren de bekommernis van de clubs, de vrees dat hun inkomsten hierdoor zouden 

dalen. We weten allemaal dat niet direct alcohol de grootste winst levert, wel koffie en 

frisdranken geven de grootste marge. En ja, we weten dat sommigen zich zullen gewagen aan 

het naar de auto gaan en zich daar bevoorraden. Maar we zullen ook daar de nodige 

maatregelen treffen en de gepaste sancties toepassen: vaststelling van alcohol gebruik = 

onmiddellijke diskwalificatie van de betrokken speler. En ook de politionele diensten zullen 

vooraf geïnformeerd worden en in samenspraak zullen we zorgen dat de overtreders gestraft 

worden. Hetzelfde geldt voor het gebruik van drugs, daar zal de politie de nodige 

vaststellingen kunnen doen. 

 

Het is bedroevend dat we tot dergelijke maatregelen moeten overgaan om onze sport te 

beschermen. Weet dat overheidsinstanties ons volgen en ze onze erkenning als sportfederatie 

op de helling kunnen zetten indien we er niet voor zorgen een waardige sport te zijn. 
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Hiermee rond ik mijn toespraak af, hopende jullie een duidelijk beeld te hebben gegeven van 

het sportieve luik van onze federatie. Ik wens jullie verder nog een aangename en verrijkende 

vergadering en voor wie straks mee aan tafel gaat, smakelijk eten. 

 

                                  

07. Financieel verslag              Peter Crauwels 
 

Beste collega’s 

 

Een Vlaams spreekwoord zegt: “er zijn belangrijkere dingen dan geld.” Dat is ook zo. Toch 

valt er een zekere kanttekening bij te maken. Geld is namelijk de olie die onze machine doet 

draaien. We hebben voldoende financiële middelen nodig om onze federatie en de sportieve 

werking op het juiste spoor te krijgen en te houden. Ik neem jullie in deze uiteenzetting graag 

mee naar de schatkist van onze federatie. 

 

In maart 2023 kregen we een uitnodiging van ons boekhoudkantoor SBB. Ze bepleitte het 

systeem van het voeren van een BTW-boekhouding. Na heel wat onderzoek blijken we 

voldoende kaarten in handen te hebben om niet BTW-plichtig te zijn. SBB stapte niet mee in 

het verhaal en na enkele offertes opgevraagd te hebben, besloot het bestuursorgaan in zee te 

gaan met een nieuw boekhoudkantoor Qualitax. Na een korte doorlichting van enkele 

provinciale boekhoudingen en een doorgedreven controle van onze Vlaamse boekhouding, 

stelden zij vast dat alles correct en keurig werd ingeboekt. 

Ik wil van deze gelegenheid dan ook gebruik maken om Heidi te bedanken voor het bijhouden 

van onze Vlaamse boekhouding. De provinciale boekhoudingen worden sinds enkele jaren 

centraal beheerd door een zeer punctuele Catherine Mortier. 

 

De Petanque Federatie Vlaanderen werkt met een geconsolideerde boekhouding. Dit wil 

zeggen dat na het afsluiten van het boekhoudkundige jaar alle provinciale boekhoudingen 

worden geïmplementeerd in onze Vlaamse boekhouding. De details van de provinciale 

inkomsten en uitgaven, kan u bevragen bij uw provinciaal penningmeester. 

 

In jullie mapje kunnen jullie 3 financiële documenten terugvinden. Een eerste document 

vermeldt de staat van het vermogen. Langs de kant van de bezittingen vinden we in eerste 

instantie de immateriële vaste activa, machines en computers en uitrusting ter waarde van € 5 

125,11. Vervolgens vinden we de handelsvorderingen en schulden RSZ en overlopende 

rekeningen ten bedrage van € 6 499,49. Tenslotte krijgen we een overzicht van onze financiële 

middelen voor een som van € 463 722,17. 

Aan de rechterkant kunnen we onze schulden zien staan. De fondsen van de vereniging 

hebben een waarde van € 459 385,57. De handelsschulden op korte termijn vermelden dan 

weer een bedrag van € 27 879,32. 

 

Een tweede document geeft een duidelijke en meer gedetailleerde weergave van de inkomsten 

en uitgaven van het afgelopen boekjaar. 

 

Laten we van start gaan met de lastigste brok namelijk de uitgaven. Deze staan vermeld onder 

het nummer 600 en volgende: 

- We gaan van start met een beperkte kost, onder nummer 604, aankopen van 

werpcirkels en audiovisueel materiaal ten bedrage van € 8 504,92. 
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- Bij het boeknummer 610, huur en huurlasten vinden we de huur van het secretariaat, 

de kosten verbonden aan vergaderzalen en de huur van ons boekhoudpakket Venice. 

Voor 2023 ging het over een bedrag van  

€ 15 210,50. 

- 611, onderhoud en kledij: € 10 282,45. Dit omhelst de kledij van bestuurders, het 

onderhoud van de computers en het abonnement op het ledenprogramma IClub. Ook 

de opstartkosten van Axoclub vallen onder deze budgettaire code. 

- Op post 612, drukwerken, werd een bedrag van € 10 281,60 uitgegeven. Hier gaat het 

over diverse kantoorbenodigdheden, het digitaliseren van het PFV-magazine, de 

nieuwsbrief en kopieën. 

- Onder het nummer 613 vinden we de werkingskosten ten bedrage van  

€ 135 702,65. Dit behelst onder andere de bijdrage tot de Belgische Petanque 

Federatie, het VIV, de financiële en juridische verplichtingen, de onkosten voor 

telefonie, website, diverse vergaderingen en attenties. 

- In het item 614 staan alle extra verzekeringen die de PFV aangaat waaronder 

verzekeringen voor het bureau en burgerlijke aansprakelijkheid voor bestuurders. 

Hiervoor werd een bedrag van  

€ 1 679,64 ingeschreven. 

- Bij het boeknummer 615 vinden we alle verplaatsingen van bestuurders, medewerkers 

en verplaatsingen in het kader van uitzendingen. De kosten verbonden aan de 

uitgenodigde delegaties op de Petanque Masters te Lummen werden eveneens hier 

geboekt. Dit komt op een eindresultaat van € 19 715,75. 

- Post 616 vermeldt alle kosten verbonden aan alle mogelijke petanque-events. Hier zijn 

onder andere de uitgaven voor het sportkamp, kampioenschappen, scheidsrechters, de 

opleiding Start2Coach en jeugd- en dameswerking in opgenomen. Een bedrag van € 

44 809,95 staat hier tegenover. 

- Onder 619 vallen alle kosten van de provincies, ter waarde van € 73 452,43 

 

- 620, 621 en 623 vermeldt dan weer alle kosten voor ons personeel. Naast het 

brutoloon, het vakantiegeld en eindejaarspremie werden ook hier RSZ en 

verzekeringen aangaande werknemers ondergebracht. Het gaat hier over een bedrag 

van € 73 471,06. 

- Onder 630 zijn de afschrijvingen ondergebracht ten bedrage van € 3 681,01. 

- Bij nummer 65 vinden we dan weer de financiële kosten ter waarde van €454,33 

- 670 vermeld dan weer de roerende voorheffing voor een bedrag van € 63,66. 

- Onder 690 vinden we de resultaatverwerking. Dit is de winst van 2023 met bijkomend 

de overgedragen winst van de PFV-OVL. Dit ter waarde van € 43 025,99 

 

Gelukkig staan er tegenover de uitgaven ook wel inkomsten. Ook hier willen en moeten we 

transparant over communiceren. 

- Post 700 en 701 vermeldt de verkoop van werpcirkels en recuperatie voor het bedrag 

van € 452,65. 

- In 706 zijn alle inschrijvingsgelden en inschrijvingsrechten voor kampioenschappen 

en competities opgenomen alsook de boetes vanuit de Vlaamse wintercompetitie. Een 

bedrag van € 6 711,00 werd onder dit boeknummer ingeschreven. 

- Bij boeknummer 709 vinden we de omzet van de verschillende provincies ter waarde 

van € 98 285,62. 
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- In item 730 kunnen we alle lidgelden terugvinden. Het gaat hier over individuele- en 

clublidmaatschappen. We konden hier rekenen op een bedrag van € 240 268,35. 

- Bij 737 en 738 vinden we de opbrengsten aangaande het intersectoraal akkoord, de 

energiesubsidies gekregen vanuit de overheid en de vrijstelling van 

bedrijfsvoorheffing. Een bedrag van €38 487,40 werd hierop ingeschreven. 

- 742, huuropbrengsten: dit zijn de recuperaties van de huur die door de andere 

federaties van het VIV werden teruggestort. Ter waarde van € 9 933,60. 

- Onder 744 vinden we dan weer de ontvangen gelden vanuit sponsoring. Dit onderdeel 

kon een inkomen van € 6 163,00 op zijn conto schrijven. 

 

 

- Onder het nummer 745 vinden we de recuperatie van verschillende kosten waaronder 

de frankeermachine die wij als PFV opladen en die andere federaties aan ons 

terugstorten. Deze overeenkomst werd in 2023 stopgezet maar genereerde nog wel wat 

opbrengsten. Hier gaat het over een bedrag van € 7 850,30. 

- Bij post 749 zien we dan de overige opbrengsten. Hier werden zaken als 

inschrijvingsgeld voor sportkamp en algemene vergadering, duplicaten van licenties 

en minnelijke schikkingen en boetes in ondergebracht. Dit leverde een bedrag van € 

26 930,67 op. 

- Onder nummer 750 vinden we de interesten op onze termijnbeleggingen voor een 

bedrag van € 1 052,48. 

- 799 vermeld ten slotte het verlies van 2023 van de 4 overblijvende provincies voor een 

bedrag van €4 200,87 

 

Als we op Vlaams niveau de gemaakte kosten van de ontvangen opbrengsten aftrekken, 

komen we op een positief saldo van € 38 914,94. Een bedrag dat ver boven de schatting ligt 

van het budget. 

 

Dit heeft te maken met een aantal zaken: 

1. Er werd dit jaar veel minder bijgedragen aan de Belgische Petanque Federatie. Vorig 

jaar ging het over een bedrag van € 47 000 nu spreken we over € 24 183,17. Toch wel 

een duidelijk verschil van € 23 000. 

2. Ook de bijdrage aan het VIV minderde. Waar we een schatting gemaakt hadden op een 

bijdrage van € 5 per aangesloten lid, werd dit gereduceerd tot € 3 per lid. Een verschil 

van om en bij de € 16 000. 

3. Eveneens werd er geen dag van de besturen ingericht waardoor de geschatte bijdrage 

wegviel. 

4. Daarnaast genereerden we meer lidgelden dan oorspronkelijk voorzien. 

 

We zullen deze overgedragen overschotten op een veilige manier beheren zodat we in de 

toekomst een buffer hebben om onvoorziene kosten te kunnen dragen.  

 

Op dinsdag 31 oktober werd door Qualitax een summiere controle uitgevoerd. 

Het ging over een kennisname en steekproefsgewijze keuring. Hierbij toch wel 2 paragrafen 

die ik jullie niet wil onthouden: 
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• De boekhouding wordt uitstekend uitgevoerd en opgevolgd vertrekkend vanuit de 

optiek dat elke provincie cijfers aanlevert die vakkundig verwerkt worden. Ik heb de 

cijfers en verwerking van 2 provincies bekeken en heb daar geen opmerkingen over. 

• Voor 2022 is er een toename van het resultaat met € 64 000, waarvan € 25 000 

gerealiseerd door alle provincies samen en € 39 000 door de federatie zelf is de 

barometer om te stellen dat de VZW het goed doet. 

 

08. Kwijting van het boekjaar 2023           Peter Crauwels 

Daar de Vlaamse boekhouding na consolidatie werd gecontroleerd en correct is bevonden, 

vraag ik hier op de algemene vergadering om door middel van handgeklap onze 

penningmeester en het voltallige bestuursorgaan van de Petanque Federatie Vlaanderen te 

ontlasten voor het boekjaar 2023. 

 

 

09. Budget – 2024              Peter Crauwels 

Dames en Heren 

 

2023 ligt nog maar net achter ons en we kunnen ons al concentreren op het nieuwe seizoen 

2024. Op de vergadering van 18 december van het bestuursorgaan werden de budgetten 

besproken en goedgekeurd. Ik overloop dan ook graag met u de geplande inkomsten en 

uitgaven op Vlaams niveau. 

 

Langs de kant van de inkomsten vinden we volgende items: 

- 700: verkopen en dienstprestaties: € 100,00 

- 706: kampioenschappen en wintercompetitie: € 5 754,00 

- 730: lidgelden: € 235 380,00 

- 744: huur- en overige opbrengsten: € 11 500,00 

- 749: deelnamerechten en administratieve inkomsten: € 21 245,00 

Dit komt op een totaal aan geschatte inkomsten van € 273 979,00  

Langs de kant van de uitgaven kunnen we dan volgende items inschatten: 

- 604: aankopen: € 300,00 

- 610: huur: € 11 600,00 

- 611: onderhoud en kledij: € 8 750,00 

- 612: drukwerken: € 7 850,00 

- 613: werkingskosten: € 104 400,00. Dit is een verhoging van de kosten ten opzichte 

van vorig jaar omdat we verwachten dat we dit keer wel € 5 per lid aan het VIV zullen 

moeten bijdragen. 

- 614: verzekeringen: € 1 550,00 

- 615: verplaatsingen: € 22 075,00 

- 616: competities: € 48 469,17 

- 620 en volgende: € 68 300,00. 

Dit komt op een totaal aan geschatte uitgaven van € 273 294,70. 
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Als we de inkomsten en kosten van elkaar aftrekken, komen we op een geschatte overschot 

van € 684,30. 

 

We hebben getracht om alles zo goed mogelijk af te wegen. Dit is absoluut geen makkelijke 

oefening in deze onzekere tijden op de financiële markt. Ik hoop u dan ook in 2025 eveneens 

een positieve afrekening te kunnen voorleggen. 

 

Mogen wij u vragen om door middel van handgeklap deze budgettering voor het werkingsjaar 

2024 goed te keuren. 

 

Bedankt voor het vertrouwen en uw aandacht. 
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STAAT VAN VERMOGEN  per 31 december 2023  

BEZITTINGEN Bedrag SCHULDEN Bedrag 

Immateriële vaste activa  Fondsen van de vereniging  

software-onderhoud ledenprogr. € 1 510,98 toestand begin boekjaar € 284 970,85 

Machines   overgedragen winst boekjaar PFV + provincies € 174 414,72 

      Machines en Computers € 2 742,60    

Uitrusting 
audiovisueel materiaal € 871,53 

  

Voorraden € 11 868,12   

Handelsvorderingen korte termijn  Handelsschulden op korte termijn  

     Klanten € -111,50 Leveranciers € 19 420,85 

Voorschotten € 0,00 Schulden belastingen, rsz … € 8 458,47 

Schulden RSZ  Voorschotten frankeermachine € 0,00 

     Voorschotten RSZ € 3 773,74   

Overlopende rekeningen € 2 837,25   

Financiële middelen 
     PFV € 316 954,66 

  

     Provincies € 146 817,51   

 € 487 264,89 € 487 264,89 
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Petanque Federatie Vlaanderen vzw 

Overzicht budget 2024 

 inkomsten  

Code Accounttitel Budget 2024 
700 Verkopen € 100,00 

706 Kampioenschappen € 3 264,00 

706 Inschrijving wintercompetitie € 2 490,00 730 Lidgelden clubs en leden € 235 380,00 

744 Recuperatie huur kantoor (VIV en snooker) € 5 500,00 

744 Sponsoring € 6 000,00 

749 Deelnamegelden (Dag van besturen, sportkamp, ASV,…) € 18 945,00 749

 Administratieve inkomsten: duplicaten, advertenties, uitspraken) € 2 300,00 

Totaal € 273 979,00  
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Petanque Federatie Vlaanderen vzw 
Overzicht budget 2024 

 uitgaven  

Code Accounttitel Budget 2024 
604 Aankopen € 300,00 
610 Huur: secretariaat, boekhoudprogramma € 11 600,00 
611 Kledij € 2 250,00 
611 ICT: onderhoud PC's en Axoni € 6 500,00 
612 Kantoor, drukwerken, magazine, nieuwsbrief en kopies € 7 850,00 
613 Bijdrage BPF en VIV € 78 000,00 
613 Financiële verplichtingen: verslaggeving, sociaal secr. Sodexo en sta € 5 600,00 
613 Communicatiekosten: orange, Bpost, telenet, website en kopieerma € 6 100,00 
613 Vergaderingen en ASV € 10 500,00 
613 Public Relations € 3 200,00 
613 Tucht en beroep € 1 000,00 
614 Verzekeringen € 1 550,00 
615 Commissies: tucht, beroep en scheidsrechters € 6 075,00 
615 Uitzendingen en tornooien € 10 000,00 
615 Verplaatsingen BO € 6 000,00 
616 Kampioenschappen en competities € 5 392,00 
616 Federale jeugdwerking € 31 327,17 
616 Onkosten Dameswerking € 1 000,00 
616 Organisaties: dag van besturen, beach,...  € 5 150,00 
616 Vrijwilligersvergoeding en jobsitdent € 5 600,00 
62 Bedienden € 68 000,00 
65 Financiele Kosten € 300,00 
Totaal  € 273 294,70 
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10. Verkiezingen/ontslagnemend               Alain Garnier 

 

PAUZE 

 

 

01. Uiteenzetting Axoclub              Nico De Souter 

Nico geeft een interactieve demonstratie van het ledenprogramma Axoclub. Iedere club is in 

het bezit van een uitgeprinte handleiding. 

 

02. Verkiezingsuitslag             Dirk De Conick 

Beste leden van de algemene vergadering 

In gevolge van de reglementering opgenomen in het intern reglement werd in januari van 

2024 een verkiezingscommissie opgericht. Deze commissie bestond uit volgende leden: 

- Karin De Pauw (voorzitter van de commissie vanuit de provincie Antwerpen) 

- Dirk De Coninck (lid van de commissie vanuit de provincie Antwerpen) 

- Dany Vanschoonbeek (lid van de commissie vanuit de provincie Limburg) 

Zij kregen van het bestuursorgaan de bevoegdheid om de verkiezingen te organiseren en in 

goede banen te leiden. Eind 2023 werd dan ook een oproep gelanceerd naar de vervangende 

bestuurders om hun kandidatuur definitief te maken. Na het binnenkomen van de 

kandidaturen werden deze gescreend op de voorwaarden en aan het secretariaat overgemaakt 

om online te plaatsen. 

Vandaag hield de commissie toezicht op het verloop van de verkiezingen en heeft hierbij 

vastgesteld dat de verkiezingen op een correcte manier verlopen zijn conform de statuten en 

het intern reglement. De kandidaten werden tijdens de pauze op de hoogte gebracht van de 

verkiezingsresultaten.  

We kunnen u mededelen dat volgende personen dit resultaat behaalden: 

- Griet Tessier: 93% 

- Erik Vercruysse:87% 

- Monique Vanbroeckhoven: 90% 

 

Tijdens de volgende vergadering van het bestuursorgaan zullen de functies opnieuw verdeeld 

worden. 

 

Wij stellen dan ook voor om het nieuwe bestuursorgaan met handgeklap in te stellen. 

De verkiezingscommissie 

Karin De Pauw   Dirk De Conick  Dany Vanschoonbeek 
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03. Tucht- en Beroepscommissie              Didier Thaler 
 
Geachte Voorzitter, 

Geachte leden van het bestuursorgaan, 

Voorzitters van de diverse commissies en clubs, 

Dames en heren, 

 

 
TUCHTRECHTSPLEGING BINNEN DE PETANQUE FEDERATIE VLAANDEREN: 

 

 
Sport-gerelateerde conflicten zijn ongekend terrein voor de klassieke rechtbanken, aangezien 

deze rechters niet vertrouwd zijn met de verschillende specifieke spelregels van een sport. Dit 

is één van de redenen voor de sport om een specifieke aanpak van geschillenbeslechting te 

voorzien. 

 

De voornaamste aanpak van geschillenbeslechting binnen de sport is de tuchtrechtspleging 

binnen een sportfederatie. 

 

Petanque is een sport die in ploegverband wordt gespeeld. Het gaat hierbij steeds om twee teams 

dat het tegen elkaar opnemen voor de overwinning op een relatief beperkte oppervlakte. Maar 

het is evident dat elke sporttak een tuchtrechtspleging heeft die niet dezelfde kan zijn als in de 

petanque. 

 

Hoewel deze tuchtrechtspleging volledig binnen de schoot van een sportfederatie wordt 

georganiseerd, moeten er wel bepaalde juridische grenzen gerespecteerd worden. 

 

De sportfederatie zal bijvoorbeeld in zijn tuchtreglement de betrokken sportbeoefenaar 

bepaalde waarborgen moeten bieden inzake de procedure zoals dat het geval is in een gewone 

rechtszaak. 

 

Een sportfederatie zal voor de naleving van de afspraken en spelregels voorzien in een 

tuchtreglementering. Deze tuchtreglementen bevatten de sancties die een federatie kan 

opleggen en de te volgen tuchtrechtspleging om een sanctie te bekomen. Tegenover het recht 

van de sportfederatie om sancties op te leggen, staat het recht van de individuele sporter op een 

correcte en objectieve behandeling van zijn zaak. 

 

Een tuchtregeling wordt omschreven als: “een geheel van maatregelen waarover leiders van 

een maatschappelijke groep beschikken om de leden van de groep te bestraffen die inbreuken 

begaan op de hen door dat lidmaatschap opgelegde verplichtingen”.  

 

Dit wil dus zeggen dat de tuchtcommissie van de PFV enkel en alleen bevoegd is om kennis te 

nemen van inbreuken die gepleegd worden op het tuchtreglement. Zo behoren bv conflicten 

tussen een club en haar spelers niet tot de bevoegdheid van de tuchtcommissie, maar moeten 

via andere kanalen beslecht worden. 

 

Het tuchtrecht is dus geen verschijnsel dat enkel in de sport voorkomt, ook bijvoorbeeld 

advocaten, ambtenaren, magistraten en studenten worden onderworpen aan een tuchtrecht. 
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Wie behoort tot een dergelijke maatschappelijke groep heeft, precies wegens het lidmaatschap 

van die groep, bepaalde verplichtingen. Wanneer een lid die verplichtingen niet gaat nakomen, 

kan hij gesanctioneerd worden. 

 

Hoewel het alleen de clubs zijn die aangesloten zijn bij de PFV en niet de individuele leden van 

de clubs, zijn deze laatsten toch onderworpen aan het tuchtreglement opgesteld door de 

federatie. 

 

In Europa wordt de sport gekenmerkt door een eigen, specifieke organisatiestructuur, die ook 

het ‘Europees sportmodel’ wordt genoemd.  

 

 

 
 
 
Het belangrijkste kenmerk van dit sportmodel is zijn piramidestructuur. Deze piramidestructuur 

omvat in elk land en voor iedere sport afzonderlijk vier geïntegreerde en onderling afhankelijke 

niveaus van professionele en niet-professionele organisaties. De verschillende clubs vormen de 

basis van de piramide. 

 

Wet 24 mei 1921 tot waarborging der vrijheid van vereniging, BS 28 mei 1921. Artikel 2 van 

deze wet bepaalt: 

 

“Al wie, op zijn aanvraag, lid wordt van een vereniging, verbindt zich, door zijn toetreding, 

zich te onderwerpen aan het reglement dier vereniging, alsmede aan de beslissingen en 

strafmaatregelen, krachtens dit reglement getroffen.” 

 

Wanneer een persoon dus, op vrijwillige basis, besluit om lid te worden van een  vereniging, 

dient hij deel te nemen aan de verwezenlijking van het gemeenschappelijk verenigingsdoel en 

wordt hij tevens verondersteld het reglement van de vereniging na te leven. 
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Sportbeoefenaars zijn door hun lidmaatschap gebonden aan de regels van de sportfederatie, 

waaronder hun tuchtrechtspleging. Deze gebondenheid zal zowel van toepassing zijn op de 

sportbeoefening zelf, als op alle activiteiten die een directe relatie hebben met die 

sportbeoefening. Het feit dat een sportbeoefenaar vrij heeft gekozen voor een beroep of voor 

de uitoefening van een sport bij een federatie brengt, volgens de rechtspraak, mee dat hij de 

regels van deze federatie aanvaardt en dient in acht te nemen, vanzelfsprekend in zoverre deze 

niet in strijd zijn met de elementaire rechtsnormen. 

 

De meerderheid van de rechtsleer volgen de mening van het Hof van Beroep en beschouwen 

de wet op de vrijheid van vereniging als de rechtsgrond voor de bevoegdheid van een federatie 

om een tuchtrecht op te leggen aan zijn leden. 

 

Tuchtrechtelijke instanties en actoren zijn niet dwingend opgelegd door een welbepaalde 

regelgeving. Een vereniging mag volledig autonoom kiezen hoe het zijn tuchtrecht organiseert 

op basis van de vrijheid van vereniging. De enige wettelijke verplichting rond de organisatie 

van het tuchtrecht is te vinden in het decreet inzake de niet-professionele sportbeoefenaar 

inzake het statuut van de niet-professionele sportbeoefenaar. 

 

Dit decreet bepaalt dat een beslissing steeds vatbaar moet zijn voor beroep bij een 

beroepsinstantie die minstens uit drie personen bestaat. Andere verplichtingen inzake de 

organisatie en samenstelling van tuchtrechtelijke instanties vermeldt het decreet inzake het 

statuut van de niet-professionele sportbeoefenaar niet. 

 

Tuchtrechtelijke instanties 

 

In de meeste sportfederaties, zoals ook bij de PFV, komen de volgende tuchtrechtelijke 

instanties voor: een tuchtcommissie die zich in eerste aanleg uitspreekt, een beroepscommissie 

die het beroep behandelt en eventueel een verbrekings- of cassatiecommissie. 

 

In de schoot van de PFV kan een zaak worden ingeleid voor de tuchtcommissie ofwel op basis 

van een tuchtrapport opgesteld door een scheidsrechter of een andere officieel persoon (art. 5.1 

van het tuchtreglement) of door elke belanghebbende die hiervoor een klacht opstelt. (art. 10 

van het tuchtreglement) 

 

De PFV voorziet in eerste aanleg in de behandeling van de zaak voor de tuchtcommissie die 

bestaat uit drie rechters. Waarom drie rechters omdat wij van oordeel zijn dat de nadelen aan 

een alleen zetelende rechter de vermindering zijn van de kwaliteit van de beslissingen en het 

negatieve effect op de rechtszekerheid. 

 

• De vermindering in kwaliteit ontstaat doordat jongere rechters geen beroep meer 

kunnen doen op de ervaring van oudere rechters om bij te leren.  

• Een alleen zetelende rechter zal niet meer gecontroleerd worden door zijn collega’s, 

wat kan leiden tot fouten en zo tot de vermindering van de kwaliteit van de 

rechtspraak. 

 

Bovendien zorgt een oudere rechter eveneens voor meer standvastigheid in de rechtspraak de 

beslissingen van de tuchtcommissie, wat de rechtszekerheid dan weer ten goede komt. 
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Sinds enkele jaren worden er binnen de schoot van de PFV geen beroepsprocedures meer 

georganiseerd maar wordt dit overgelaten aan de B.A.S. (Belgische Arbitragehof voor de Sport) 

waarbij het geschil wordt beslecht door middel van arbitrage. 

 

We zijn de mening toegedaan dat door de beroepsprocedure uit te besteden aan het B.A.S. dit 

nog meer garanties biedt inzake onafhankelijkheid en onpartijdigheid. 

 

De tuchtsancties 

 

In beginsel bestaat er geen beperking op de aard van de tuchtsancties. Een sportfederatie kan in 

principe dus vrij gaan kiezen welke sancties het in zijn tuchtreglement opneemt. 

 

De meest voortkomende en bekendste tuchtsancties, die in sportzaken kunnen worden opgelegd 

aan een sporter, zijn de boete en de schorsing. 

 

Een sportfederatie heeft tevens de mogelijkheid om zijn tuchtbevoegdheid of een deel ervan uit 

te besteden aan een externe organisatie. In Vlaanderen is van deze mogelijkheid gebruik 

gemaakt met de oprichting van het Vlaams Dopingtribunaal. 

 

En de rechtbanken…? 

 

Het voorbije decennia heeft een sportbeoefenaar wereldwijd het recht bekomen om een interne 

beslissing van een sportfederatie aan te vechten voor een nationale rechtbank.  

 

Geschillen in sportzaken behoren in beginsel tot de bevoegdheid van de Rechtbank van Eerste 

Aanleg maar ook voor de voorzitter in kort geding, want dit is de rechter bij uitstek inzake 

sportgeschillen. 

 

De burgerlijke rechter heeft in sportzaken slechts wat men noemt “een marginale 

toetsingsbevoegdheid” dwz dat de  rechtbanken dus geen controlebevoegdheid hebben over de 

door de sportfederatie vastgestelde regels, voor zover de regels niet in strijd zijn met bepalingen 

van dwingend recht, openbare orde of de goede zeden. 

 

Zoals reeds aangegeven is de rechter in kort geding bij uitstek de “sportrechter”. De rechter in 

kort geding is slechts bevoegd als er sprake is van hoogdringendheid of spoed.  

 

Maar ook zijn bevoegdheid is beperkt. De meeste geschillen die aan de voorzitter in kort geding 

voorgelegd worden, betreffen de niet-correcte toepassing van de tuchtprocedures binnen de 

sportverenigingen. De rechter in kort geding kan aldus oordelen of de bestreden beslissing op 

het eerste zicht de wet of de reglementen van de federatie schendt, of in strijd is met de algemene 

rechtsbeginselen en of de regels van de procedure werden genegeerd onder meer: 

 

- onafhankelijkheid en onpartijdigheid,  

- eerbiediging van de rechten van verdediging en daaronder wordt verstaan:  

o kennisgeving van de procedure,  

o inzagerecht van het dossier,  

o openbaarheid van de zitting,  

o behandeling van de zaak in de taal die men spreekt,  

o gehoord worden,  



Verslag AV 17/02/2024  Pagina 31 

 

 

o bijstand van een raadsman,  

o mogelijkheid getuigen te laten oproepen en bewijsmiddelen aan te brengen,  

o de sanctie moet in overeenstemming zijn met de reglementen van de 

federatie,  

o de sanctie moet evenredig zijn,  

o de sanctie moet persoonlijk worden meegedeeld,  

o mogelijkheid tot een beroep 

o er moet een redelijke termijn van verdediging en van behandeling worden 

gegarandeerd 

 

Volledigheidshalve wens ik toch te benadrukken dat de genoemde procedure regels worden 

gewaarborgd is het tuchtreglement van de PFV. 

 

Dank u wel voor uw aandacht. 

 

04. Scheidsrechterscommissie          Herman Hillen 

 

Beste aanwezigen 

 

Laat ik mij even voorstellen hoewel de meeste onder jullie mij al wel zullen kennen of toch 

zeker al eens zijn tegengekomen op een kampioenschap waar ik als scheidsrechter aanwezig 

was. 

Mijn naam is Herman Hillen en ik ben sinds 2001 scheidsrechter van onze federatie.  In 2004  

promoveerde ik tot Vlaams scheidsrechter en sinds 2011 ben ik nationaal scheidsrechter. 

  

Enkele gebeurtenissen op kampioenschappen in het verleden hebben ons doen inzien dat het 

hoog tijd werd om het scheidsrechters gebeuren te hervormen. Om te beginnen werd onze 

RIO in 2023 vervangen door een intern reglement van de Vlaamse scheidsrechters dat voldoet 

aan de nieuwe noden en inzichten inzake scheidsrechters. Voor deze oefening haalden we 

onze inspiratie bij de Franse en Nederlandse federaties alsook bij de CEP. 

 

Onze Vlaamse Consultatieve Scheidsrechters Commissie, waarvan ik de voorzitter ben, is op 

31 januari samengekomen om een nieuwe start te nemen en de belangrijkste taken die ons te 

wachten staan te bespreken. Hieruit is voortgekomen dat we voornamelijk drie kerntaken 

in acht moeten nemen, zijnde: rekruteren, opleiden en vooral begeleiden van scheidsrechters. 

Hiertoe werd de hulp ingeroepen van een evaluatiecommissie onder leiding van Peter 

Troonbeeckx die deze kerntaken mee zal ondersteunen. 

 

Veel provincies hebben een tekort  aan scheidsrechters. Daarom worden er in de verschillende 

provincies opleidingsdagen georganiseerd voor gelegenheidsscheidsrechters van de 

wintercompetitie. Dit zou moeten leiden tot meer kandidaten voor ons examen op 24 maart. 

 

Met een betere en gestructureerde opleiding en begeleiding zullen we ook professioneler 

werken met dien verstande dat alle scheidsrechters op dezelfde manier zullen handelen, 

hetgeen in het verleden terecht op onbegrip botste bij spelers. Meermaals kregen we van 

spelers te horen: “vorige week op een ander kampioenschap en met een andere scheidsrechter 

was de interpretatie anders”. Dit willen we met een betere begeleiding van onze 

scheidsrechters in de toekomst vermijden. 
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Door zo te werken wenst het scheidsrechterskorps van de spelers ook het nodige respect te 

bekomen om onze geliefde sport te ondersteunen. Evenals in het vorige petanquemagazine te 

lezen was, ik hoop dat jullie dit gezien hebben, waarin namelijk stond:  “de scheidsrechter, 

mijn vriend”. Met andere woorden, aanzie een scheidsrechter niet als een politieagent die er 

vreugde in ziet om iemand te bekeuren. Aanzie hem als een partner om de petanquesport te 

ondersteunen. Wederzijds respect is hier aan de orde.  

 

 

Ten laatste enkele regels die we hoog in het vaandel dragen: 

 

- Een fout mag nooit een voordeel zijn aan de persoon die deze begaat. 

- Scheidsrechter zijn moet een passie zijn en geen recht of onderscheiding. 

- Kennis heeft alleen maar waarde als deze gedeeld wordt. 

In dat opzicht staat in ons IR beschreven dat een speler steeds het recht heeft om de 

reden van een beslissing te staven aan de hand van het reglement. 

 

Bedankt voor uw aandacht en hopelijk beleven we samen een mooie en sportieve zomer met 

alleen maar hoogtepunten.  

 
 

05. Academische zitting: uitreiking diploma’s S2C          Alain Garnier

  
Beste Bestuurders nu zijn we aangekomen aan de academische zitting. 

  

33 leden van de PFV hebben met succes de VTS cursus S2C petanque gevolgd in het najaar 

2023. 

Ze verdienen om even in de kijker te lopen en daarom hebben we ze ook vandaag uitgenodigd 

op deze ASV om hun diploma in ontvangst te nemen. Spelers die gedreven zijn om de 

opleiding te volgen, vandaag S2C en morgen initiator, zijn onze toekomst en vormen de 

ruggengraat van onze federatie. 

 

Voor de overhandiging van de diploma’s vraag ik aan Eddy Mariën om even naar voren te 

komen. 

Naast de S2C laureaten wensen we ook iemand te lauweren voor zijn uitzonderlijke staat van 

dienst binnen de PFV en ook zijn eigen club. 

Dag Eddy! 

Indien we uw traject binnen de PFV willen beschrijven, dan zullen we  vroeg moeten opstaan. 

Ik wil dat de bestuursleden niet aandoen, want ik moet ook nog komen met mijn slotwoord! 

 

Eddy is een echte duizendpoot binnen de petanque. 

Als trainer B heeft hij alle mogelijke cursussen in binnen- en buitenland gevolgd rond 

petanque, onderricht en techniek. 

De dertigers en veertigers onder ons kennen hem nog als bezieler van de jeugdwerking 

waaraan hij vorm gegeven heeft. 

Door zijn toedoen is PC Lier, die jaren aan het worstelen was voor een deftige locatie, echt als 

een sfinx uit zijn assen herrezen. Chapeau hiervoor! De resultaten van die club mogen ook 

gezien worden. 
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Tenslotte zal ik het hebben over zijn bijdrage aan het petanque onderricht binnen de VTS. 

Sinds mijn aanstelling als denkcel coördinator van de petanque, heb ik kennis genomen van 

het nalatenschap van Eddy. Beste bestuursleden, Eddy samen met Peter Crauwels hebben 

meer dan een berg verzet om onze cursussen tot VTS niveau te tillen. Het is geen 

gemakkelijke voornamelijk administratieve opdracht geworden. Doch het resultaat mag er 

zijn en we kunnen daar vandaag de vruchten van plukken. Eddy, omdat je ons mededeelde dat 

je wenst af te bouwen in het VTS gebeuren, leek het mij vandaag de dag om u figuurlijk in de 

bloemen te zetten voor jarenlange engagement voor de PFV.   

 
     

06. Slotwoord                  Alain Garnier 

 

 

Geachte erevoorzitter, 

Geachte bestuursleden, 

 

Het slotwoord is geen synoniem van laatste woord want deze is voor jullie weggelegd. 

Sinds mijn aanstelling als voorzitter ben ik verrast dat ik andere informatie binnenkrijg dan 

toen ik 7 jaar als directeur sport fungeerde. Aan mij de taak om deze informatie naar behoren 

te kaderen en indien nodig te laten behandelen. 

Met de verkiezing van daarnet is nu ons volledig bestuursorgaan geïmplementeerd voor de 

resterende 3 jaar van deze legislatuur. Het noteren waard is dat, na Karin De Pauw een achttal 

jaar geleden, opnieuw dames deel uitmaken van ons BO. Dit is zeker een verrijking te 

noemen en deze twee dames weten van aanpakken. Geloof mij vrij.  

De hoofdtaken administratie en sport worden puik behandeld door mijn collega’s van het BO 

waarbij ik mij best op iets anders toeleg. Volgens het organigram moet ik mij onder andere 

toeleggen op de promotie van onze federatie en sport. 

Mijn taak als voorzitter bestaat in hoofdzaak om te delegeren, faciliteren, coördineren en 

helpen waar het kan, of met andere woorden mijn collega’s de nodige vrijheid bieden om hun 

werk naar behoren te vervullen. Ik neem daar filosoferen en een beetje dromen graag bij. 

Met onze aanstelling vorig jaar heeft het BO meteen nieuwe accenten willen leggen. 

De rubriek ‘De Cockpit’ in het petanquemagazine is ons handelsmerk geworden. Ik verklaar 

dit nader: 

Het BO neemt plaats in de cockpit doch al onze leden zijn welkom aan boord. 

De cockpit biedt een brede kijk op het gebeuren en biedt ons nieuwe horizonten aan. 

De eerste zaak die we gedaan hebben is de automatische piloot uit te schakelen. Wie ooit zelf 

een vliegtuigknuppel in de hand genomen heeft, weet welk gevoel die met zich meebrengt.  

Dan pas heb je voeling met het gebeuren! Vandaag de dag moet men vaststellen dat we te lang 

in het comfort van de automatische piloot gewerkt hebben. 

 

Mijn slot woord gaat dan ook over de KRACHT VAN DE PASSIE 

 

De passie is er niet alleen in ons BO aanwezig, doch ook gegarandeerd bij jullie bestuursleden 

die dag in dag uit begaan zijn met jullie clubs of provincies. 

 

Laat ons meer dan ooit onze krachten bundelen om onze geliefde petanquesport naar een 

hoger niveau te tillen. 
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Die gebundelde kracht hebben we nodig om onze doelstellingen te bereiken. Hoewel dit 

vervat zit in ons bestaand en toekomstig beleidsplan wil ik even enkele concrete punten 

aanhalen. 

 

Communicatie: 

Wat mij enorm stoort in gesprekken met bestuurders is dat om de haverklap wordt geciteerd 

dat alles in Gent wordt beslist! Dan vraag ik me af of ze hierbij Mathias De Clercq bedoelen. 

Neen beste bestuurders, de zaken die het BO in gang zet, komen er na overleg met alle 

geledingen. Het is niet voor niets dat elke provincie in het BO vertegenwoordigd is. 

Daarenboven wenst het BO geen ivoren toren te zijn waarbij de informatie enkel van boven 

naar beneden gaat, de informatielift dient ook van beneden naar boven te gaan. Daartoe 

dienen de provinciale vergaderingen van de provinciale organen en open vergaderingen met 

de clubs. Maak hier a.u.b. gebruik van om jullie stemmen te laten horen. Meer nog, voelt u 

zich geroepen om een PO te vervoegen, kaart dat even aan met uw lokale besturen. Goede, 

gemotiveerde en creatieve krachten kunnen we steeds gebruiken. 

Daarenboven zou ik jullie met aandrang willen vragen om beter te communiceren met jullie 

spelers opdat wij via jullie zouden weten wat reilt en zeilt binnen deze groep. 

Om de communicatie alle kans te geven, nodigen we jullie graag uit op onze traditionele “Dag 

van de besturen” op 7 september te PC Wijnegem. De melée in de namiddag blijft behouden, 

doch de voormiddag zal besteed worden aan werkgroepen van een achttal mensen per groep 

die zich zullen verdiepen over thema’s die jullie zelf aanbrengen. Een uitgelezen plek om te 

brainstormen rond zaken die jullie bekommeren of zelfs beter ingevuld wenst te zien. Ik zal 

op het einde van mijn slotwoord jullie enkele hints geven van onderwerpen die aangesneden 

zouden kunnen worden. Omdat communiceren belangrijk is, werd ook een denkcel in het 

leven geroepen. 

Deze groep van wijzen, onder voorzitterschap van Johan Isselée, analyseert thema’s op een 

volledige onafhankelijk manier om het BO van raad te voorzien. 

 

Sportief: 

 

Op sportief gebied wens ik twee existentiële vragen naar voren te schuiven: 

 

QUO VADIS => waar gaan we naartoe? 

Waar staan we binnen 10 jaar?  

Daarom zijn onze beleidsplannen zo belangrijk, doch voor hun realisaties zullen we de hulp 

van iedereen nodig hebben. 

 

Dit is ook de reden waarom we onze cruise control hebben afgezet.  

 

Het grootste gevaar voor onze clubs is de chronische vergrijzing van hun ledenbestand. 
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Even terugspoelen in de tijd: 

Zonder enig vorm van promotie vonden vroeger bruggepensioneerden bijna automatisch hun 

weg naar de clubs. Hier wachtte een nieuwe invulling van hun carrière met goedkope 

dranken, de nodige sociale contacten en een laagdrempelige sport. Doch, het feest is uit, de 

mensen moeten langer werken en daarbovenop is er een overaanbod aan mogelijkheden voor 

de nieuw-gepensioneerden. De concurrentie is groot geworden. 

 

Indien je denkt: “OK, vergrijzing is een probleem voor morgen, want daar voelen we vandaag 

de impact nog niet van”, dan ga je iets te kort door de bocht. Inderdaad, ook op PFV-niveau 

staan we met onze ledenaantallen terug op niveau van voor Corona, waarom dienen we hier 

dan van wakker te liggen? 

Dit is geen garantie voor morgen temeer dat vergrijzing reeds een zware impact heeft op onze 

competitie. 

Iedereen die met de petanquesport begaan is, merkt dat de laatste 10 jaar het sportieve erg 

achteruit is gegaan, zowel op Vlaams als op provinciaal niveau. Ik zal me niet uitspeken over 

het nationaal niveau omdat we best eerst voor eigen deur keren. Het is te verklaren door het 

feit dat je veel gezichten ziet die er tien jaar geleden ook reeds bij waren en waar leeftijd ook 

zijn tol eist op het prestatieniveau. Voor de mensen die niet overtuigd zijn, zal ik even melden 

dat ik enkele wedstrijden op Vlaams en provinciaal niveau gescout heb waar ik tot mijn grote 

verrassing moest vaststellen dat over de ganse wedstrijd geen 25% werd gehaald in pointage.  

 

Naast vergrijzing zijn er uiteraard velerlei oorzaken van het lager spelniveau zoals : 

- Melées  zijn de enige clubactiviteit; er zijn dus geen trainingen mogelijk; 

- Bij de meeste clubs is het behoud het hoofddoel; 

- Mentaliteit van de spelers: “of we winnen of verliezen, dat maakt toch niets uit”; 

- Spelers die een plaats opeisen in hogere reeksen zonder enige vorm van 

verantwoording; 
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- Gemis aan clubliefde wegens spelers die van de ene club naar de andere shoppen  

- En er zijn nog tal van redenen…. 

 

Daarentegen zou vergrijzing in bepaalde clubs gemakkelijk kunnen aangepakt worden door de 

schaarse jeugdspelers die ze tellen mee in te schakelen in de wintercompetitie. Daar is wel 

enig moed voor nodig om tegen zogezegde gevestigde waarden op te boksen. 

 

Als toemaatje wens ik even aan te halen dat ons huidig systeem van provinciale competitie 

juist sportieve progressie beperkt. Raar maar waar! Ik verklaar me nader. 

 

De meeste clubs hebben als doelstelling het behoud. Hiervoor speculeren ze meestal met 

succes op hun thuisvoordeel. “Als we al onze thuismatchen winnen, blijven we er zeker” is de 

boodschap. OK, geen probleem voor de club, doch wel voor de speler die jaar in jaar uit op 

dezelfde pleinen speelt zonder enig uitdaging tot verbetering. Het behoud resulteert, het jaar 

daarop, in een minimum van 60% dezelfde te bezoeken clubs en we blijven in hetzelfde bedje 

ziek. Hoe we dit probleem kunnen oplossen weet ik niet, doch ons systeem kweekt vooral 

thuisspelers. Het behoud is zo evident dat de drive om te winnen ontbreekt bij uitwedstrijden. 

Eens de kampioenschappen er aankomen, zijn deze spelers zelden te zien omdat ze twijfelen 

in hun kunnen. 

 

Zonder enige vorm van ingrijpen en nieuwe impulsen, zal het spelpeil verder achteruit blijven 

gaan. Indien we niet opletten stevenen af op een spelpeil niveau OKRA, S Plus, Sportief, 

KAVVV en noem maar op. Dat is niet de toedracht van onze federatie. 

 

De kracht van de Passie drijft wel clubs om deze vicieuze cirkel te doorbreken en dat hebben 

we broodnodig! Hierbij twee voorbeelden: 

 

Een recreantenclub uit West Vlaanderen slaagt erin om derde te worden op de BIB veteranen 

dames, inderdaad jullie hebben het goed gehoord. Dames, jullie verdienen een gouden 

“Bouchon”. 

Elke provincie telt zeker een aantal clubs die hemel en aarde verzet om de schoolgaande jeugd 

met onze sport kennis te laten maken. Genk, Boom, Lier, Singel en noem ze maar op. Het is 

hoog tijd dat we dit gecoördineerd aanpakken. 

 

Omkadering: 

2023 is de doorstart geweest van onze relatie met de VTS (Vlaamse Trainersschool). 

De PFV is zwaar deficitair in aantal krachten die deskundig petanque-onderricht kunnen 

geven. 

Opleiding moet gebeuren in samenwerking met en volgens de regels van de VTS. 

Begin 2023 zijn we gestart met een platte band, want opleidingen moeten minstens één jaar 

op voorhand aangevraagd worden. Volgens de regels was het pas mogelijk om in 2024 van 

start te gaan met ons S2C-project. 

Dit konden we moeilijk pikken en Tim en ik hebben onze stoute schoenen aangetrokken om te 

gaan onderhandelen met de VTS. Met geven en nemen, is het ons gelukt en werd ons een 

uitzondering verleend. We moesten wel ons opleidingsstramien in orde hebben tegen 30 juni 

2023. Waar een wil is een weg. Ons opleidingsstramien werd op tijd ingediend. S2C was een 

feit in 2023 en de initiatorcursus is op de rails voor 2024.  

Het is trekken en sleuren geweest, doch de meeste voldoening hebben we als we zien dat onze 

passie zo besmettelijk is dat er niet minder dan 33 cursisten geslaagd zijn in de opleiding van 

S2C én dat er ook al inschrijvingen binnen zijn voor de initiatorcursus petanque dit jaar. 
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De PFV kijkt er naar uit dat we tegen het einde van 2024 een groep gemotiveerde VTS-ers in 

huis zullen hebben om degelijk petanque-onderricht te geven. Dit moet de doorstart zijn om 

ons petanqueniveau op termijn op te krikken.  

 

Dit is juist wat Sport Vlaanderen van ons verwacht. 

 

Op sportief niveau hebben we inderdaad ook verplichtingen naar Sport Vlaanderen als zijnde 

onze “hoofdsponsor”. 

Een juiste balans moet gevonden worden tussen enerzijds 

*de vrijetijdsbesteding, we zijn niet voor niets ondergebracht bij de OSV’s 

en anderzijds 

*de sportieve uitstraling.  

 

Daarenboven ligt er ons een taak weggelegd om onze sport beter in de kijker te brengen en te 

promoten.  

Van zodra we onze objectieven en ons project klaar hebben, kunnen we aan de slag gaan met 

onze PR en waarom niet naar sponsors zoeken die in ons verhaal geloven. 

 

 

Laten we tenslotte even buiten de lijntjes kleuren: 

 

Gezien er wat sleet zou kunnen zitten op onze activiteiten, laat ons even denken aan de 

volgende suggesties: 

 

- Waarom niet naar één nationale en één Vlaamse reeks gaan in de wintercompetitie om 

de provincies een injectie te geven aan kwaliteit. De provincies zullen u dankbaar 

zijn? 

- Of waarom geen alternatief zoeken voor de All. Cat. weekendcompetitie in de 

provincies waar weinig clubs aan deelnemen? 

- Is een Vlaamse Super League ter vervanging of aanvulling van de huidige nationale 

competitie een idee? Indachtig de verre verplaatsingen of de  petanque locaties die bij 

onze zuiderburen soms te wensen overlaten. 

- Denk eens aan een interclub formule met 5 heren en 1 dame te spelen op neutraal 

terrein. 

- Of misschien wel een herschikking van de reeksen in de provinciale wintercompetitie. 

 

Beste bestuurders, ik heb bewust enkele knuppels in het hoenderhok gegooid om tot reflectie 

te komen. Geen paniek, dit zijn enkele persoonlijke denkpistes en ik hoop dat er velen gaan 

bijkomen ter ontwikkeling van een sterkere federatie. 

 

Niet vergeten, allen op post op onze “Dag van de Besturen” op 7 september. 

 

Op onze passie om dit te verwezenlijken kunt u rekenen. 

 

Tijd om af te ronden! 

Wat als een paal boven water staat is dat de PFV dringend nood heeft aan een onafhankelijke 

professionele sportieve cel die zich prioritair moet bekommeren om: 

- De jeugdwerking 

- De dameswerking 

- De recreanten 
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- De senioren 

- De 50-plus spelers 

- Het opvolgen van spelers/speelsters die het aandurven tornooien te spelen buiten onze 

Vlaamse grenzen. 

- Selectie en coaching van internationale selecties  

- enz. 

 

Beste bestuursleden, indien we onze passies voor de petanquesport bundelen, laat ons dan 

SAMEN gaan voor het objectief van 10 000 leden tegen 2027. 

 

Ik dank jullie voor de aandacht. 
 

 

 

Opgemaakt te Gent, 26 februari 2024 

 

 

 

 

Alain Garnier Heidi De Poorter 

Voorzitter PFV Secretaris PFV 
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Algemene Statutaire Vergadering  
 

op zaterdag  15 februari 2025 
 

 


